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Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin 

 

Betreft: Personeelstekorten in Brusselse kinderopvang 

___________________________________________________________________________ 

 

Mevrouw de collegevoorzitter, 

 

Ik bevroeg u reeds eerder over deze problematiek. De sector van de kinderopvang kreunt sinds 

lang onder personeelstekorten. Uit het laatste jaarverslag van de vzw Samenwerken aan 

Kinderopvang bleek een toenemend aantal aanvragen in de kinderopvang, gekoppeld aan een 

dalend aantal plaatsen dat te wijten is aan het personeelstekort waar de sector mee te kampen 

heeft. Zo vonden er in 2022 maar liefst 400 kinderen minder een opvangplek dan in het 

voorgaande jaar terwijl er sprake was van een uitbreiding van een aantal kindplaatsen. 

 

Om met het personeelstekort om te gaan passen kinderdagverblijven openingsuren aan of 

sluiten (gedeeltelijk) een of meerdere dagen per week. Een andere ‘oplossing’ is dat 

kinderdagverblijven ouders vragen hun kindje vroeger op te halen of later te brengen. Ook in 

het onderwijs had Brussel te kampen met tekorten maar daar nam het College maatregelen waar 

de eerste resultaten zichtbaar zijn. 

 

We zijn vandaag twee jaar verder. Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

- Kan u een overzicht van de openstaande vacatures in de Nederlandstalige kinderopvang 

in Brussel aanleveren? Hebt u een beeld van de gemiddelde doorlooptijd van de 

vacatures in de Brusselse kinderopvang? 

 

- Hebt u ondertussen een beeld op de gemiddelde kindratio in de Brusselse 

kinderdagverblijven en hoe verhoudt die zich eventueel tegenover Vlaanderen en de 

Vlaamse (centrum)steden? 

 

- Welke ondersteunende maatregelen ter bestrijding van het personeelstekort in de 

kinderopvang rolde de VGC uit? Tot welke resultaten leidde dit en werden de 

vooropgestelde doelen behaald? Welke nieuwe maatregelen overweegt u nog en kan het 

succes van de VGC-maatregelen ter bestrijding van het lerarentekort daarbij inspireren? 

 

- Kan u een overzicht geven van het aantal opvangplaatsen dat (tijdelijk) geschrapt werd 

sinds het begin van de legislatuur? Graag een overzicht per jaar, met een onderscheid 

van eventueel plaatsverlies tussen de verschillende systemen. 

 

- Hebt u zicht op het aantal kinderdagverblijven in Brussel dat tijdelijke maatregelen 

invoert om de personeelstekorten werkbaar te houden? Hoe evolueerde dit aantal en 

welke maatregelen worden het meest ingevoerd? 

 

- Hoeveel kinderbegeleiders zijn de voorbije jaren vertrokken of gestopt? Kan u eventuele 

tendensen en opmerkelijke verschillen inzake subsidietrap of tewerkstellingsplaats 

toelichten? 

 



- Wanneer zat u laatst samen met de sector en de Vlaamse Regering omtrent het 

personeelstekort in Brussel? Welke maatregelen werden door hen op tafel gelegd? 

 

- Welke resultaten zijn er voortgevloeid uit de samenwerking tussen ministers Crevits, 

Vervoort en Clerfayt ihkv het project dat inzet op opleiding op de werkvloer voor 

langdurig werklozen met interesse voor de sector? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 

 

 


